
Svanekegaardens Venner: Referat fra Ordinær Generalforsamling onsdag d. 
30.04.2025 på Svanekegaarden. 

0. Der deltog i alt 15 medlemmer.  
1. Valg af dirigent 

Erik Mohr blev valgt og konstaterede, at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt ved 
direkte mail d. 06.04.2025 til medlemmerne med angivelse af dagsorden i henhold til 
vedtægterne og dermed var lovlig. 

2. Valg af referent 
Hans Michael Kofoed-Hansen blev valgt som referent. 

3. Bestyrelsens beretning 
Karin Elisabeth Holm Sørensen aflagde som forkvinde for Svanekegaarden Venner (SGV)  
bestyrelsens beretning om foreningens virksomhed i 2024. Beretningen er optrykt som 
bilag. 
På anmodning redegjorde Karin og formanden for Fonden Svanekegaarden (SG) Peter 
Haase for hvorledes Fonden og SGs Venner (som støtteforening) var organiseret med hver 
sin bestyrelse og arbejdede sammen til gavn for Gården, dens virke og økonomi, herunder 
den vigtige indsats, der ydedes af de frivillige fra SGs Venner.  
Vivi Statager udtrykte særlig glæde over bl.a. de dukketeater-arrangementer, som SGs 
Venner var begyndt at afholde ude på øen, samt Gårdens børne-ungdoms-aktiviteter, som 
hun mente fortjente større medie-opmærksomhed.  
Generalforsamlingen godkendte herefter beretningen enstemmigt. 

4. Forelæggelse af regnskab 
Kassereren Orla Søborg-Madsen omdelte og gennemgik kort den af Svanekegaardens 
administrator for SGs Venner udarbejdede Resultatopgørelse for 2024, dateret 04.03.2025. 
(Årsopgørelsen er bilagt referatet.) 
Der var 503 betalende medlemmer og et overskud på kr. 3.724 efter overførsel af kr. 
65.000, som støtte til Svanekegaardens drift og aktiviteter. Herudover har foreningen betalt 
ca. 15.000 til SG for administration, regnskab, medlemskortsystem samt refusion af rabatter 
til medlemmerne på billetter til SGs arrangementer og kunstkøb fra udstillingerne. 
 
Der udspandt sig en længere drøftelse på grundlag af spørgsmål - og svar - om 
Resultatopgørelsens metodik og udformning, herunder overskueligheden bl.a. for 
medlemmernes indbetaling af “næste års kontingent”, der i slutningen af 2024 blev 
“fremrykket” til støtte for SGs likviditet.  
Der udtryktes interesse for Fonden Svanekegaardens generelt stramme økonomi og 
driftsmæssige vilkår, hvorfor formanden Peter Haase tilbød at arrangere et medlemsmøde  
for alle interesserede SGVenner, hvor man også kunne orientere om, drøfte og komme med 
input til SGs kommende Strategi 2026-30. 
Resultatopgørelsen 2024 blev godkendt af generalforsamlingen med den tilføjelse at 
medlemsmødet blev afholdt som foreslået samt at SGs administrator burde deltage i 
kommende generalforsamlinger for at bidrage til besvarelse af spørgsmål. 

5. Budget og medlemskontingent. 
Forslag til Budget 2025 i balance blev præsenteret. Det var baseret på 550 medlemmer, 
refusion af rabatter på kr. 15000 og en støtteoverførsel til SG i størrelsesordenen 50.000 kr. 
Bestyrelsen fik bemyndigelse til at sætte næste års kontingent op, dog maximalt til 
 kr. 200 for enkeltmedlemmer.  



6. Forslag fra bestyrelsen eller medlemmer 
Der var ikke modtaget forslag til Generalforsamlingen. 

7. Valg til bestyrelsen 
Karin, Dorte og Vivi var på valg. De var alle rede til genvalg og genvalgtes af 
Generalforsamlingen for 2 år. 

8. Valg af suppleanter 
Kjeld Petersen var rede til genvalg. Lars Schunk blev forslået som ny suppleant efter Stina 
Rasmussen. Kjeld Petersen og Lars Schunk valgtes. 

9. Valg af revisor 
Din Revisor, Svaneke, valgtes som led i SGs revisionsarrangement. 

10. Eventuelt 
På et spørgsmål til bestyrelsen fandt der en drøftelse sted om styrket inddragelse af 
medlemmerne som frivillige til pasning af udstillingerne og koncertsalens bar, varetagelse 
af have-, rengørings- og vedligeholdelsesarbejde på SG samt etablering af frivilliggrupper til 
varetagelse af regelmæssige opgaver i forbindelse med lejlighederne og SGs øvrige 
aktiviteter. Bestyrelsen bekræftede sin vilje til at samarbejde med medlemmerne og SGs 
administration herom. Peter Haase orienterede om planerne for modernisering af 
kunstner-kælderen i teaterbygningen og multi-værkstedet. 
 
Dirigenten takkede forsamlingen for god ro og orden og afsluttede generalforsamlingen. 
 
(Ref: HM, 04.05.2025) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Bilag 1 bestyrelsens beretning 
 

Svanekegårdens Venners årsberetning ved Generalforsamlingen i 2025. 

Bestyrelsens beretning, ved forpersonen Karin Elisabet Holm Sørensen: 

Året 2024 har ikke budt på så meget nyt eller anderledes. Året har budt på mange 
fantastiske og skønne oplevelser af meget forskellig karakter. 

I bestyrelsen har vi ikke haft behov for møder i løbet af året, da venneforeningens 
frivillige, der udgør havefolket og udstillingsdamerne og -herrerne, er 
selvorganiserende i samarbejde med Lars, der er pedel og med  Svanekegaardens 
fantastiske og velfungerende administrative og daglige leder, Mie. 

Fremover skal vi dog til at finde ud af, hvad og hvilke emner/områder det er, 
bestyrelsen skal samles om. Jeg har, som forperson, fremsat ønske om at mødes 
med Mie, en gang om måneden, for her at kunne drøfte, hvad hun tænker, vi kan 
lave/planlægge for foreningens medlemmer. Det arbejdes der videre med. For nu 
har vores primære rolle været at støtte Svanekegården økonomisk og rent praktisk i 
forbindelse med have- og rengøringsdagene og at sikre at Mie har frivillige til at 
passe udstillingerne og støtte i forbindelse med andre arrangementer i huset. 

En af de yderligere muligheder, vi faktisk har, er, at arrangere op til 12 arrangementer 
om året, som ville kunne agere som en slags økonomiske støttearrangementer for  
Svanekegården. Den slags kræver massiv planlægning og masser af engagerede 
frivillige, samt optrædende eller andre, der vil hjælpe til. Hvis nogen vil hjælpe til 
med at få det op at stå, kontakt da gerne mig, Karin, eller Mie. 

Medlemsskaren er endnu engang vokset betydeligt. Vi er pt. over 500 medlemmer. 
Mange af foreningens medlemmer er ikke herboende, hvilket er ret vildt at tænke 
på. Desuden er der mange af foreningens medlemmer, der giver udtryk for at 
beløbet, som skal betales for et års medlemskab er billigt og stedet Svanekegården 
et fantastisk sted, så derfor støtter de med glæde. Og det er vi så taknemmelige for, 
at I gør. Det er både enkeltmandsmedlemskaber, samt familiemedlemskaber, der er i 
vækst. Enkelte har dog også betalt super - medlemskabet. 

Hvad har året budt på: 

Året på Svanekegaarden har budt på masser af skøn musik fra nær og fjern, teater, 
forfatter-eftermiddage, dukketeater, kunstskoledage, udstillinger, hospitalsklovne og 
meget, meget mere, hvor en hel hær af frivillige har støttet op og hjulpet til. Og bliv 
endelig ved. Vi har behov for jer i det daglige og til de mange forskellige 
arrangementer. 



Jeg kunne have lyst til at fremhæve de aktiviteter vi i Svanekegaardens Venner har 
været særligt involveret i: 

Svanekegårdens model – dukke – papir - teater har været ude af huset for at lave 
forestilling på plejehjemmet Åbo. Og det er absolut ikke sidste gang vi skal det. Det 
var en kæmpesucces. Senere på året skal vi til Birkerød for at lave et foredrag og en 
forestilling for 200 mennesker. Planen er tre til fire forestillinger årligt på 
Svanekegården i SVAK (Svanekeaktørerne)s regi. Det honorar vi modtog på Åbo – 
1000 kr – gik også videre fra Vennerne til Svanekegaarden, som vores tilskud og 
støtte. 

Børnekunstklubben/børnekunstskolen har etableret sig og er vokset i besøgende og 
deltagende – og her er Vennerne også involverede. Efterhånden er det blevet til 
helligdagsmarkeringer, som påske, jul, fastelavn og den slags, som det overordnede 
emne for kunstklubben. Endvidere har der været skoleklasser på besøg til diverse 
kunstarrangementer. Anna Portisch, som er primus motor for kunstklubben, pyntede 
desuden årets jule – kalender – vindue. 

De danske Hospitalsklovnes arrangement blev endnu engang et stort tilløbsstykke 
med rigtig mange deltagende børn og voksne. Her var kreative klippe/klistre ting, 
lege, sang og musik. 

Svanekegårdens Cabaret blev atter en fuldkommen udsolgt begivenhed med ekstra 
forestilling. 

Det er alt dette vi som støtte- og venneforening støtter. Og via vores frivillige: 

Kunstudstillingerne og Bornholms Censurerede forårs udstilling fungerer så fint. Og 
vagterne til at passe udstillingerne er jo vores frivillige. De er fantastiske og super 
stabile. Dejligt. 

Have- og rengøringsdagene er kommet for at blive. Vi har en om efteråret og en om 
foråret, hvor vi tager alt det grove og hovedrengøringen – og når der er behov for 
det, tager vi os også af forefaldende malerarbejde på gården. Det optimale ønske 
kunne være at udvide konceptet, så rengøring og havearbejde kan hjælpe Lars pedel 
lidt mere, så han får fri til at lave andet arbejde. Årets næste havedag er lørdag den 
3/5 fra kl. 9.30. Kom endelig. Vi har brug for jer. Lars pedel sørger for en opdatering 
af, hvad der skal laves, så vi er klar over, hvor vi skal sætte ind. 

Årets donation:  

Støtteforeningen Svanekegårdens venner støtter og bakker op om alle 
Svanekegårdens mange aktiviteter, hvor vi kan. Endvidere sørger vi for, at de 
økonomiske midler vi har, i forbindelse med de mange medlemmers kontingent 
indbetaling, går til Svanekegården. Det gør vi også i år. 



Vi har i 2024 doneret ikke mindre end 65.000 kr. til Svanekegården. som kan anvende 
pengene frit og kvit til, hvad der kan være behov for af nyanskaffelser og andet. Vi er 
rigtig glade for, at det kan lade sig gøre. 

Af forskellige medlemmer har Svanekegården desuden modtaget diverse møbler til 
erstatning for de gamle, slidte og udtjente møbler i Svanekegaardens lejligheder – og 
hvor der ellers har været brug for det. Vi kan kun opfordre til, at ligger man inde med 
lamper, sovesofaer og den slags, som man ikke selv skal anvende længere, så kontakt 
Lars pedel eller Mie. 

Svanekegården og Mie har været nomineret til Årets kulturpris. Her bakkede vi op, 
til trods for, at vi desværre ikke vandt. Flot nominering, bedre held næst gang. ������ 

Så har jeg haft en klumme i Svanekebladet, hvor jeg har skrevet om Svanekegården 
og de mange skønne oplevelser de giver. 

Information til medlemmerne vil der fortsat komme, via mail. Måske i en lidt anden 
udformning end nu, det ser vi på hen ad vejen. 

Tak for nu. Det var ordene. 

Venligst Karin Elisabet Holm Sørensen, forperson for Svanekegårdens Venner. 

 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Bilag 2 Regnskab 2024 

Svanekegaardens Venner 

4. regnskabsår 1.januar-31. december 2024 
 

Resultatopgørelse 1/1-31/12 -2024 
  

 Indtægter   

 503 Betalende medlemmer fordelt ml. 175/300/1.000/100 83.675,00  

 Salg æbleskiver/Gløgg Julemarked 2024 4.350,00  

 Nøddebo på tur Åbo 1.000,00  

 Diff i opg. Fjernes 2025 344,64 89.369,64 

 
Udgifter 

  

 Medlemskort og system pr. md 300,00 3.600,00  

t 1 Rabatter køb 5.822,00  

 FB annonce medlemmer 285,10  

 Mad arbejdsdage 1.237,20  

 Udgift æbleskiver/Gløgg Julemarked 2024 3.700,54  

 SV Tilskud Svanekegaarden 2024 65.000,00  

 SG administration 12 mdr á 500 6.000,00 85.644,84 
 Overskud 2024  3.724,80 
 

Balance 31/12-2023 
Aktiver 

 
Konto hos fonden 31/12-24 28.824,80  

Konto hos fonden 31/12-23 3.398,00  

Konto hos fonden 31/12-22 946,03  

Konto hos fonden 31/12-21  
7.271,00 

40.439,83 

 
Passiver   

Kontingenter forudbetalt 2025 25.100,00  

Overskud til ejenkapital 31/12-24 3.724,80  

Overskud til ejenkapital 31/12-23 3.398,00  

Overskud til ejenkapital 31/12-22 946,03  

Overskud til ejenkapital 31/12-21 7.271,00 40.439,83 
Balance 31/12-2024  - 

 

 

 

 



Note 1 Rabat køb BCF 5 stk 751,00 
 Rabat køb Kunstrunde 3 stk 1.310,00 
 Rabat køb Bornholmske værker stk 3.761,00 
 Rabat i alt 5.822,00 
 

 
 
 
 
04-03-2025 
 
 
 
 
Mie Hjort, adm, Fonden Svanekegarden 
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Svanekegaardens Venner 

Budget 2025 
  

 
Indtægter 

  

550 Medlemmer fordelt ml. 175/300/1.000/100  82.500,00 

Udgifter 
  

Medlemskort og system pr. md 350,00 4.200,00  

Rabatter køb 15.000,00  

Plakat & annoncer 5.000,00  

Til Svanekegaarden 50.000,00  

SG administration 12 mdr á 500 6.000,00 80.200,00 
Overskud 2025  2.300,00 

 


